

科目：天主教基礎要理

系組：天主教研修學士學位學程

注意事項：

\*答題時，請寫清楚題號。

\*第1至4題任選三題作答，每題20分，佔60分；第5題為必答題，佔40分，共100分

1. 就你/妳個人的認知，請簡述天主聖三（聖父、聖子、聖神）為何？
2. 你/妳認為該有什麼樣的生活規範？
3. 身為一個天主教徒，你/妳會如何的祈禱？
4. 你/妳覺得彌撒對於天主教徒的重要性為何？
5. 請分享一個在生活中，有關你/妳自己較深刻的信仰故事或是感受？(至少300字)

※ 注意：1. 考生須在「彌封答案卷」上作答。

2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用，試題須隨答案卷繳回。

3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具，以簡章之規定為準。

科目：天主教基礎要理

系組：天主教研修學士學位學程

注意事項：

\* 答題時，請寫清楚題號。

\* 第1至4題任選三題作答，每題20分，佔60分；第5題為必答題，佔40分，共100分

1. 就你/妳個人的認知，請簡述天主聖三（聖父、聖子、聖神）為何？
2. 你/妳認為該有什麼樣的生活規範？
3. 身為一個天主教徒，你/妳會如何的祈禱？
4. 你/妳覺得彌撒對於天主教徒的重要性為何？
5. 請分享一個在生活中，有關你/妳自己較深刻的信仰故事或是感受？(至少300字)

※ 注意：1. 考生須在「彌封答案卷」上作答。

2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用，試題須隨答案卷繳回。

3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具，以簡章之規定為準。

科目：英文

系組：天主教研修學士學位學程

(I) Choose the correct answer

20%

注意：答題時，請寫清楚題號與答案，否則將不予計分。 Example (I) 1. (D)

1. Sharon loves to travel. She \_\_\_\_\_ abroad almost every summer.  
(A) go (B) goes (C) is going (D) has gone
2. The phrase 'once in a blue moon' means  
(A) once a month (B) often (C) rarely (D) once a week
3. Next year at this time, I \_\_\_\_\_ at Fu Jen Catholic University  
(A) am studying (B) will study (C) will be studying (D) was studying
4. Students must \_\_\_\_\_ display their student card when entering the school.  
(A) intensively (B) prominently (C) successfully (D) alternatively
5. Jane \_\_\_\_\_ us about her adventures in Africa  
(A) told (B) spoke (C) informed (D) asked
6. My father returned home when I \_\_\_\_\_  
(A) am cooking (B) cooked (C) was cooking (D) cook
7. The road is \_\_\_\_\_ this morning due to a political rally  
(A) damaged (B) paved (C) delayed (D) inaccessible
8. We are open \_\_\_\_\_ new suggestions on this course  
(A) to (B) on (C) about (D) in
9. Do to others as you would have \_\_\_\_\_ do to you.  
(A) him (B) her (C) them (D) it
10. \_\_\_\_\_ was not one of the apostles of Jesus  
(A) Thomas (B) Peter (C) Matthew (D) Zacchaeus

(II) Fill in each space with the appropriate word to finish the sentences.

20%

Choose from the words listed below. Each word is used only once. 4 words extra

注意：答題時，請寫清楚題號與答案，否則將不予計分。 Example (II) 1. may

am usually conscious dedicated increase Monday working move providing

1. We are planning to \_\_\_\_\_ the number of participants.
2. I \_\_\_\_\_ take the metro to work.
3. I have been \_\_\_\_\_ for 10 years in this company.
4. The store is committed to \_\_\_\_\_ excellent customer service.
5. We are making \_\_\_\_\_ effort to control the spread of this pandemic.

※ 注意：1. 考生須在「彌封答案卷」上作答。

2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用，試題須隨答案卷繳回。

3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具，以簡章之規定為準。

科目：英文

系組：天主教研修學士學位學程

(III) Read the following stories and answer the questions:

40%

注意：答題時，請寫清楚題號與答案，否則將不予計分。

Example: (III) 1. (D)

One popular story about the discovery of coffee long ago is about Kaldi, a goat keeper. Kaldi was looking after his goats in the highlands of Ethiopia where coffee trees have grown for centuries. He noticed that his goats became very excited and active after eating small fruits from a tree. Kaldi reported this discovery to a group of religious workers. When they made a drink out of the fruit, the religious workers realized that they could stay awake for long hours of prayer. This knowledge about coffee soon spread all over the world.

1. What is the profession of Kaldi?  
(A) goal keeper (B) goat keeper (C) bee keeper (D) gate keeper
2. What is the theme of this passage?  
(A) religious workers (B) goats (C) Ethiopia (D) discovery of coffee
3. The goats were very excited and active after \_\_\_\_\_  
(A) seeing Kaldi (B) eating grass (C) eating small fruits from a tree (D) seeing other goats
4. Who are the first to make a drink out of coffee beans?  
(A) Kaldi (B) religious workers (C) the goats (D) none of the above

St. Patrick's day, March 17, is one of the important days for the Irish people. It is the feast day of St. Patrick, who is the patron saint of Ireland. On this day people wear green colored dresses, to represent the symbol of St. Patrick, shamrock, a three-leaf clover. As a teenager, St. Patrick was kidnapped by pirates and forced into slavery in Ireland as a sheep herder. After six years in captivity legend says he received a dream from God guiding him to escape. He continued his life becoming a priest then a bishop, returning to Ireland after another dream guided him to do so. St. Patrick spent the rest of his life traveling through Ireland, converting the country to Christianity. Legend also speaks of St. Patrick driving the snakes out of Ireland, while there is no evidence that there were ever snakes in Ireland, the snakes could have been a metaphor for the eradication of pagan religions.

5. St. Patrick's day is celebrated on 17 March, because it is \_\_\_\_\_  
(A) the birthday of St. Patrick (B) the day St. Patrick died (C) the day St. Patrick arrived in Ireland (D) the birthday of Ireland
6. According to this passage, the snakes in the legend of St. Patrick is a metaphor for \_\_\_\_\_  
(A) devil (B) Moses (C) Jesus (D) pagan religions
7. St. Patrick returned to Ireland as a \_\_\_\_\_  
(A) priest (B) bishop (C) slave (D) teenager
8. Shamrock is \_\_\_\_\_  
(A) a plant (B) an animal (C) a tool (D) none of the above

※ 注意：1. 考生須在「彌封答案卷」上作答。

2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用，**試題須隨答案卷繳回。**

3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具，以簡章之規定為準。

科目：英文

系組：天主教研修學士學位學程

(IV) Put the words of each sentence in the correct order

20%

1. Tiberias himself disciples Jesus his at again revealed to Sea the of
2. and large to crowd Jesus that him saw raised coming a eyes was his

※ 注意：1. 考生須在「彌封答案卷」上作答。

2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用，**試題須隨答案卷繳回**。

3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具，以簡章之規定為準。